
P r o t o k ó ł  Nr XXXVIII 
 
 sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 23 lipca 2013 r. w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy Szydłów. 
      Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 800, a zakończyły o godz. 900. 
      W obradach sesji uczestniczyło 14 radnych. Lista obecności radnych jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu. 
  

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji RG. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG. 
6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 
    -  zmian w budżecie gminy na 2013 rok,   
    -  udzielenia pomocy finansowej dla Starostwa Powiatowego w Staszowie, 
    - wyrażenia opinii o uznaniu za ochronne lasów położonych w granicach  
      administracyjnych Gminy Szydłów będących w zarządzie Państwowego   
      Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe – Nadleśnictwo Chmielnik. 
7.  Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 1.   
 
Obrady XXXVIII sesji Rady Gminy otworzył i przewodniczył obradom 
Przewodniczący Rady Gminy pan Janusz Juszczak, który powitał obecnych na sesji 
radnych, Wójta Gminy, Skarbnika, pracowników UG, panią dyrektor GCK                            
w Szydłowie, pana Romana Wróblewskiego – nadleśniczego Nadleśnictwa Chmielnik 
oraz sołtysów. Na podstawie listy obecności radnych stwierdził quorum 
umożliwiające Radzie Gminy podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przed przyjęciem porządku obrad  
o zabranie głosu poprosiła pani Maria Stachuczy – dyrektor GCK, która w związku ze 
zbliżającym się Świętem Śliwki zwróciła się do radnych i sołtysów aby zorientowali  
się w swoich miejscowościach i wytypowali kandydatów na starostę i starościnę tego 
święta, tak aby można  z tych kandydatów wybrać konkretne osoby. Druga sprawa, 
którą przedstawiła dyrektor GCK dotyczyła stoisk w dniu święta śliwki - aby do końca 
tego tygodnia zgłoszone zostały sołectwa, które urządzą  swoje stoiska – wiąże się to 
bowiem z koniecznością przygotowania odpowiedniej liczby straganów. 
Kończąc swoje wystąpienie dyrektor GCK podziękowała Przewodniczącemu RG za 
umożliwienie zabrania głosu przed rozpoczęciem obrad sesji. 
 
Ad. 2. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek obrad 
XXXVIII sesji Rady Gminy i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków co do jego 
zmian lub uzupełnień.  
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Przewodniczący RG zgłosił wniosek o  dodanie po punkcie 3 kolejnego punktu,                      
w którym głos zabrałby pan Roman Wróblewski - nadleśniczy   Nadleśnictwa 
Chmielnik. Kolejność następnych punktów porządku obrad zmieni się odpowiednio. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek                                 
o wprowadzenie do porządku obrad powyższej zmiany i w głosowaniu jawnym 
wniosek ten został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów „za”. 
Więcej wniosków co do zmian porządku obrad nie zgłoszono, w związku z czym 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał ponownie porządek obrad wraz                                
z wprowadzoną zmianą i w głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty 
jednogłośnie – 14 głosów „za”.  
 
Ad. 3. 
  
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły 
pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokołu z poprzedniej sesji Rady 
Gminy.  Zwrócił się do radnych o zgłaszanie ustnych uwag  do  protokołu. Radna 
Katarzyna Skuza zgłosiła poprawkę do protokołu na stronie 2, pkt. 4,  myślnik 
czwarty – według, której jej wypowiedź w sprawie drogi wojewódzkiej w Solcu winna 
brzmieć: „Poinformowała również, że rozmawiała z Dyrektorem Zarządu Dróg 
Wojewódzkich odpowiedzialnym za drogę wojewódzką Starachowice – Stopnica                
i powiedział, że do posesji nr 5 w Solcu  betony załatwi on, o pozostałe radna 
poprosiła Wójta Gminy o to by Wójt postarał się je załatwić,”. Natomiast jej 
wypowiedź w pkt. 7 (strona 8 protokółu) w sprawie starego budynku SP w Solcu 
winna brzmieć: „… że przecież w okresie wakacji nie ma woźnych cały czas, a dzieci 
tam przychodzą. Ten budynek grozi zawaleniem. Przewodniczący RG Pan Janusz 
Juszczak poparł radną K. Skuzę mówiąc, iż ma ona rację i budynek trzeba 
zabezpieczyć. 
Przewodniczący RG poddał pod głosowanie wniosek o dokonanie powyższych zmian 
w protokole i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym, większością głosów 
wprowadzono zmiany w protokole nr XXXVII: 12 głosów „za”, przy 2 głosach 
„wstrzymujących się”. 
Następnie Przewodniczący powiedział, że zmiany do protokołu zostaną 
wprowadzone jako załącznik do protokołu i poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu wraz z wprowadzonymi zmianami, protokół ten został przyjęty 13 głosami 
„za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  
 
Ad. 4.   
 
Przewodniczący RG poprosił Nadleśniczego Nadleśnictwa Chmielnik o zabranie 
głosu. Pan Roman Wróblewski podziękował za możliwość uczestniczenia                           
w  sesji RG Szydłów i poinformował Radę, że Nadleśnictwo raz na 10 lat wykonuje 
plan urządzania lasów i w tym przypadku chodzi o lasy ochronne. Ministerstwo                   
Ochrony Środowiska, w drodze decyzji uznaje las za ochronny lub pozbawia go tego 
charakteru. Jednym z dokumentów niezbędnych do wydania tej decyzji jest opinia 
właściwej miejscowo rady Gminy. Z wnioskiem o zaopiniowanie projektowanych 
lasów ochronnych wystąpiła Regionalna Dyrekcja Lasów Państwowych w Radomiu 
wskazując kategorie ochronności, ich powierzchnię i lokalizację. Według wniosku, 
skutki ekonomiczne utrzymania lasów ochronnych oraz prowadzenia w nich 
gospodarki, wynikające z ograniczenia pozyskiwania drewna, stosowania 
odpowiednich sposobów zagospodarowania i ochrony lasu, obciążają państwowe 
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gospodarstwo leśne lasy Państwowe, a uznanie lasów za ochronne nie spowoduje 
ograniczeń budowy infrastruktury technicznej na terenach do nich przyległych. 
Jednocześnie z uznaniem lasów za ochronne, lasy o powierzchni 737,52 ha 
położone w granicach administracyjnych Gminy Szydłów będących w zarządzie 
Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe – Nadleśnictwo Chmielnik 
zostają pozbawione ochronności. Z tytułu uznania lasów za ochronne, gmina 
poniesie jedynie skutki ekonomiczne wynikające z przepisów prawnych związanych                
z podatkiem leśnym  należnym  gminie. 
W związku z tymi informacjami, radny Krzysztof Fit  zapytał czy w lasach ochronnych 
będzie można zbierać grzyby, a radny Krzysztof Ćwiek zapytał ile obecnie jest lasów 
ochronnych. 
Nadleśniczy udzielił odpowiedzi, że zbieranie grzybów i owoców runa leśnego jest  
dozwolone w lasach ochronnych, na obecną chwilę lasy ochronne maja powierzchnię  
około 1000 ha.  
 
Ad. 5. 
 
W tym punkcie porządku obrad radni składali interpelacje i zapytania: 
- radny Jerzy Klamczyński zapytał o wnękę między budynkiem p. A. Gniewkiewicza                
  a blokami - do kogo ono należy. Zaproponował aby to przejście zastawić. 
  Ponadto dodał, że należy uporządkować i zabezpieczyć studnię w Rynku  - można   
  zamontować tam kratę aby uniemożliwić wrzucanie do środka śmieci. Zapytał także      
  kiedy będą robione dalsze poprawki w Rynku - część została bowiem wykonana ale  
  jest jeszcze dużo do poprawienia.  
  Zwrócił się do Wójta Gminy o rozważenie możliwości wykonania połączenia ulicy 
  Uroczej z ulicą Kazimierza Wielkiego – byłaby to droga dla ciągników rolniczych  
  oraz o możliwość zatrudnienia poprzez PUP w Staszowie dodatkowych  
  pracowników do prac interwencyjnych ponieważ w gminie jest bardzo dużo prac  
  porządkowych i gospodarczych,  
- radny Krzysztof Ćwiek  - poinformował, że przed sesją spotkał się z panem  Janem   
  Długosiewiczem, który skarży się na wykonane wjazdu przy drodze  wojewódzkiej   
  Chmielnik – Staszów - jest on nie utwardzony i nie można tam wjechać, p. J.   
  Długosiewicz interweniował dziś u pana Kwiatka aby ten wjazd utwardzić. Dodał, iż  
  nie był obecny na poprzedniej sesji ale zna jej przebieg z protokołu i w związku                  
  z tym zapytał  czy przewodniczący RG podjął jakieś czynności w sprawie Komisji  
  Rewizyjnej,  
- radny Stanisław Buszko - poinformował, że na boisku w Korytnicy posiana jest zła   
  trawa, 
- radny Marek Skuza - powiedział, że mieszkańcy się skarżą, że ktoś z sadowników  
  nie wyłącza armatek odstraszających na noc oraz, że dochodzą głosy iż ktoś  
  importuje śliwki z zagranicy, a nasze owoce nie mają ceny na giełdzie. Zapytał  
  również gdzie będą składane zużyte opakowania po środkach z ochrony roślin,                                                                                        
- radny Krzysztof Fit - zapytał o drogę wojewódzką, czy prace które były robione na  
  Solcu – Piaski będą także robione w Woli Żyznej. 
 
Ad. 6. 
 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z prac między sesjami RG i tak powiedział: 
- na początku lipca br. RG przekazała środki dla studentów, którzy mają zrobić  
  opracowanie na remont i zabezpieczenie Sali Rycerskiej, 
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- brał udział w posiedzeniu Zarządu OSP w Gackach, 
- przeprowadził rozmowę z panem Malcem, który kupił działkę z domem na ulicy  
  Staszowskiej był w Szydłowie i stwierdził on, że ma już koncepcję na inwestycję,  
- był z wizytą u Wojewody Świętokrzyskiego w sprawie środków finansowych, 
- przeprowadził rozmowy z Prezesem Zarządu  „ZETO – Kielce”  w sprawie  
  konto-kwitariuszy za odbiór śmieci, 
- problem z panem Z. Chaczykiem - do jesieni powinien zostać rozwiązany, 
- w Gminie przebywali goście z Ukrainy i Mołdawii oraz z Urzędu Miasta i Gminy  
  Staszów i Starostwa w Staszowie. Gmina zorganizowała dla nich ognisko na  
  zamku, na które   byli zaproszeni również radni oraz pracownicy UG, 
- w dniu 22.07.2013 r. w Szydłowie  gościło „Radio Kielce”  z programem „Przybij  
  piątkę” i radny L. Wójcik powiedział dla tej rozgłośni parę słów na temat upraw śliw, 
- również w dniu 22 bm. odbył się przegląd remontowanego odcinka drogi  Kielce –  
  Staszów. 
 
Ad. 7. 
 
W tym punkcie porządku obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrywania                            
i uchwalania projektów uchwał. Pierwszym rozpatrywanym projektem uchwały 
XXXVIII sesji RG były zmiany w budżecie Gminy na 2013 rok.  
Pani Alicja Kłonicka - Skarbnik Gminy poinformowała, że w planie dochodów 
proponuje się wprowadzenie następujących zmian: 
- w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo – zwiększa się o kwotę 299.713,00 zł - środki      
  z PROW – refundacja wydatków poniesionych na budowę kanalizacji, 
- dział 758 – Różne rozliczenia – zwiększa się dochody o kwotę 177.287,00 zł - 
  zwrócony podatek od towarów i usług, 
- dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zwiększa się dochody               
  o kwotę 6.911,00 zł – dotacja celowa ze Starostwa Powiatowego na  
  dofinansowanie działalności kulturalnej. 
Dochody ogółem zwiększa się o 483.911,00 zł.  
W planie wydatków proponuje się wprowadzenie następujących zmian: 
- dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo – zwiększa się o kwotę 10.000,.00 zł - na pokrycie  
  kosztów związanych z monitoringiem oczyszczalni ścieków, 
- dział 600 – Transport i łączność – zwiększa się wydatki o kwotę 411.000,00 zł -            
  z przeznaczeniem na: 
  - remont drogi gminnej Gacki – Mokre na działce nr ewid. 662 – 122.000,00 zł, 
  - remont drogi gminnej Mokre – Gacki na działce nr ewid. 122 – 164.000,00 zł,  
  - remont drogi gminnej w Woli Żyznej – 100.000,00 zł,                                                                     
  - opracowanie projektu przebudowy dróg gminnych w ramach NPPDL („Narodowy  
    Plan Przebudowy Dróg Lokalnych”) – 25.000,00 zł, 
- dział 750 – Administracja publiczna , rozdział „Promocja jst” – zwiększa się o kwotę  
  10.000,00 zł - na zorganizowanie imprez kulturalnych – Turnieju Rycerskiego                 
  i Święta Śliwki, 
- dział 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – zwiększa się  
  wydatki o kwotę 6.000,00 zł, z przeznaczeniem na dofinansowanie festynu  
  organizowanego przez Powiat Staszowski „Razem bezpieczniej w Powiecie” –  
  1.000,00 zł i wsparcie finansowe dla Policji - 5.000,00 zł, 
- dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zwiększa się wydatki                  
  o kwotę 46.911,00 zł, w tym na dotację dla Gminnego Centrum Kultury  
  w Szydłowie - na zorganizowanie pleneru fotograficznego 6.911,00 zł                           
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  i kwotę 40.000,00 zł na  prace projektowe zadania pn. „Rewitalizacja zabytkowego  
  centrum Szydłowa z budową parkingu i centrum informacji turystycznej”. 
Radny Krzysztof Ćwiek zapytał o uzasadnienie do uchwały: w ostatniej linijce                   
„…. Szydłowa z budową parkingu o centrum informacji turystycznej”, a jego zdaniem 
winno to brzmieć powinno być „…Szydłowa z budową parkingu i centrum informacji 
turystycznej”.  
Przewodniczący RG powiedział, że wystąpił błąd w pisaniu i aby każdy radny 
poprawił literę „o” na „i” w swoich uzasadnieniach. 
Pytań i uwag dotyczących zmian w budżecie nie było i w zarządzonym przez 
Przewodniczącego głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie - 14 
głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXVIII/ 180/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 

Następny projekt uchwały dotyczył pomocy finansowej dla Powiatu Staszowskiego.  
Skarbnik  Gminy wyjaśniła, że Starostwo Powiatowe w Staszowie zwróciło się do 
Gminy Szydłów o współfinansowanie festynu profilaktycznego pn. „Razem 
bezpieczniej w Powiecie”. Festyn połączony będzie z wojewódzkimi obchodami 
Święta Policji i będzie zorganizowany w dniach 23-25 lipca 2013 r. na terenie powiatu 
staszowskiego.  
Pytań i uwag dotyczących projektu uchwały nie było i w zarządzonym przez 
Przewodniczącego głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie – 
14 głosów „za”.   
 

U C H W A Ł A Nr XXXVIII/ 181/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ostatni projekt uchwały XXXVIII sesji RG dotyczył wyrażenia opinii o uznaniu za 
ochronne lasów położonych w granicach administracyjnych Gminy Szydłów 
będących w zarządzie Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe – 
Nadleśnictwo Chmielnik. Przewodniczący RG zaznaczył, że wyjaśnień udzielił                   
w punkcie 4 Nadleśniczy Nadleśnictwa Chmielnik.  
Pytań i uwag dotyczących projektu uchwały nie było i w zarządzonym przez 
przewodniczącego głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie – 
14 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXVIII/ 182/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

Ad. 8. 
 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzielił Wójt Gminy i powiedział: 
- mur między blokami a p. A. Gniewkiewiczem stoi na prywatnej działce i jest  to 
  problem nieuregulowany,  
- w sprawie studni - remont tego obiektu będzie możliwy w przyszłym roku.  
  w br. planowany był zakup mniejszego ciągnika do prac porządkowych w gminie -   
  został złożony wniosek do LGD „Świętokrzyski Karp” o dofinansowanie ale nie  
  przeszedł, jesienią zostanie złożony wniosek do PFRON ale w przypadku  
  otrzymania dofinansowania należy utworzyć specjalne stanowisko pracy, 
- usterki w Rynku - część ich zostało usunięte ale będziemy jeszcze zgłaszać  
  poprawki, 
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- w sprawie zasiania złej trawy na boisku w Korytnicy zostanie wysłane pismo do  
   wykonawcy tego obiektu, 
- w sprawie armatek odstraszających w sadach - jest to uciążliwe dla mieszkańców  
  i jeśli radni poprą Wójta to wystąpi do pana Gracy z pismem, że jeśli mieszkańcom 
  przeszkadzają elektrownie wiatrowe, to niech teraz zapobiegnie strzelaniu armatek,  
- w sprawie pana Długosiewicza – zjazd na drogę gminną zostanie poprawiony, 
W sprawie Komisji Rewizyjnej, Przewodniczący RG poinformował, że wniosek do 
RIO został prawidłowo wysłany i oczekujemy na ustalenia służb, które się tą sprawą 
zajmują,  
 
Ad. 9. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
- radny Marek Skuza - zapytał o wiatę na przystanku w Mokrym, przed przebudową  
  drogi była a  teraz nie ma, kto to odbuduje: firma, która remontowała drogę czy  
  gmina, 
- pan Stanisław Wojterski sołtys Szydłowa - zapytał o wykonanie wejścia na stary  
  cmentarz - miało być zrobione w ubiegłym roku i do chwili obecnej nie ma. 
  Wójt odpowiedział, że obecnie jest bardzo dużo pilnych prac ale będzie się starał  
  aby zostało wykonane w tym roku. 
- pani Helena Orłowska - sołtys Wymysłowa - zgłosiła problem z odbiorem śmieci  
  zbierali w Wymysłowie i nie odebrali śmieci od pana Kwaśniewskiego, nie ma ani  
  worków ani pojemnika. 
  Pani Marta Stachowicz - pracownik UG odpowiedziała, że firma „Zieliński” ma  
  obowiązek odbierać śmieci od wszystkich mieszkańców.  
- pani - Elżbieta Smagłowska - sołtys Grabek Dużych - również zgłosiła, że                     
  w Grabkach Dużych nie  zabrano śmieci od  p. Makuły,  
- pani Grażyna Gruca sołtys Osówki - zgłosiła, że w Osówce chodzi 6 dosyć dużych,  
  bezpańskich psów  i  najbardziej są widoczne w godzinach wieczornych. 
W trakcie dyskusji na sesję przybył pan Zieliński. Radni i sołtysi w dalszej   części 
dyskusji mówili o problemach  dotyczących odbioru odpadów komunalnych 
segregowanych i niesegregowanych. 
 
Ad. 10.  
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został w pełni 
zrealizowany i dokonał zamknięcia obrad XXXVIII sesji Rady Gminy Szydłów. 
 
 
 
      Protokołowała 
 
Teresa Kaniszewska 


